
Folketingets Sundhedsudvalg har den 25. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 93 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 93:
’’Ministeren bedes kommentere på Ritzau telegram den 23. oktober 2010 
"Barnløse står i kø til gratis behandling", hvoraf det fremgår, at eksperter er 
bekymrede for, at indførelse af brugerbetaling på kunstig befrugtning vil med-
føre, at der fødes færre børn i Danmark. Ministeren bedes endvidere oplyse 
hvad han vil gøre for at opretholde det danske fødselstal efter indførelsen af 
brugerbetaling på kunstig befrugtning.”

Svar:
Som nævnt i min besvarelse af § 20-spørgsmål nr. S 246 af 28. oktober 2010 
og SUU 675 af 30. juli 2010 er det min forventning, at barnløse personers øn-
ske om at få børn ikke vil ændre sig, uanset om behandling med kunstig be-
frugtning tilbydes vederlagsfrit eller med en øget egenbetaling. Det er derfor 
min forhåbning, at fødselstallet ikke vil falde væsentligt – også henset til det 
niveau, som egenbetaling for behandlingsforsøg er fastsat på. 
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